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Den 7. december 2016 

 

 

 

Miljø- og Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 143 (MOF alm. del) stillet den 9. november 

2016 efter ønske fra Carsten Bach (LA). 

Spørgsmål nr. 143 
”Ministeren bedes redegøre for, hvilke hindringer der findes i den eksisterende regulering af dansk 
landbrug, som forhindrer produktion af cannabis til medicinsk brug.”    

Svar 

Det fremgår af Justitsministeriets bekendtgørelse nr. 557 af 31. maj 2011 om euforiserende stoffer med 

senere ændringer, at det i Danmark ikke er tilladt at dyrke hampesorter med et indhold af tetrahydro-

cannabinol (det aktive stof i hampeplanter) på over 0,2 %, med mindre der af Lægemiddelstyrelsen er 

givet dispensation. Med henvisning hertil er det derfor ifølge NaturErhvervstyrelsens bekendtgørelse 

nr. 1511 af 11. december 2015 om markfrø alene tilladt at handle med frø til udsæd af hampesorter, som 

har et indhold af tetrahydrocannabinol på maksimalt 0,2 %. Hvis Justitsministeriets bekendtgørelse 

ændres på dette punkt, skal reglerne om handel med frø af hamp til udsæd ændres tilsvarende. Der er 

ikke andre regler under Miljø- og Fødevareministeriets ressort, som forhindrer dyrkning af 

hampesorter med et indhold af tetrahydrocannabinol på over 0,2 %. 

 

Det bemærkes, at der i henhold til EU-reglerne kun kan ydes direkte EU-landbrugsstøtte til arealer, 

som dyrkes med hampesorter med et indhold af tetrahydrocannabinol på maksimalt 0,2 %. Denne 

grænse for tetrahydrocannabinol er uafhængig af dansk lovgivning.  

 

Hvis et areal dyrket med hamp med et tetrahydrocannabinolindhold på mere end 0,2% skal kunne 

modtage landbrugsstøtte, vil det kræve en ændring af EU-forordningerne på området for den direkte 

landbrugsstøtte. 
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Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 58 (MOF alm. del) 

stillet den 19. oktober 2015 efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 58 (MOF alm. del) 

stillet den 19. oktober 2015 efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

Spørgsmål nr. 58 
”Kan ministeren oplyse, hvad det koster ministeriet i mandetimer at afholde 80 

nyjægerjagter, jf. svar på S 107 (folketingsåret 2014-15, 2. samling)?”    

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Naturstyrelsen, der oplyser:  

 

”Tidsforbruget til afholdelse af en nyjægerjagt varierer fra jagt til jagt. Ud fra 

erfaringstal for tidsforbruget til de tidligere såkaldte ’uddannelsesjagter’ for nye 

jægere, budgetteres der med et gennemsnitligt tidsforbrug på ca. 23 timer pr. 

jagt. Det budgetterede tidsforbrug ved afholdelse af 80 nyjægerjagter er derfor 

1840 timer. Det reelle timeforbrug for indeværende jagtsæson vil dog blive 

mindre, da der ikke vil være nok tilmeldte nyjægere til afholdelse af 80 jagter.  

 

Nyjægerjagterne, herunder lønudgifter, finansieres i øvrigt af jagttegnsmidlerne, 

der opkræves ved udstedelse og fornyelse af jagttegn.”  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Eva Kjer Hansen / Peter Ilsøe 
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